
  

 Zapisnik 

s 18. sjednice Upravnog vijeća Instituta za oceanografiju i ribarstvo 

održane 22. siječnja 2025. godine u Institutu za oceanografiju i ribarstvo, uz omogućeno 

sudjelovanje elektroničkim putem (Zoom Meeting) 

 

Prisutni članovi: 1. mr.sc. Goran Kolarić, predsjednik UV 

2. izv. prof. dr.sc. Damir Kovačić, član UV 

3. Hrvoje Puljiz, član UV, elektroničkim putem  

4. dr. sc. Olja Vidjak, član UV 

   5. dr. sc. Leon Grubišić, član UV 

 

Ostali prisutni:  -    dr. sc. Živana Ninčević Gladan, ravnateljica IOR-a 

- Mirjana Drlje, dipl. iur., glavna tajnica IOR-a, elektroničkim putem 
- Nevena Juras, mag. oec., šefica računovodstva i financija IOR-a 

- dr. sc. Vjekoslav Tičina, neposredan uvid u rad UV 

 

Predsjednik Upravnog vijeća mr. sc. Goran Kolarić otvorio je sjednicu Upravnog vijeća u 12:00 

sati. Pozdravio je sve prisutne, posebno je poželio dobrodošlicu novoj članici Upravnog vijeća 

dr.sc. Olji Vidjak te je utvrdio postojanje kvoruma. 

Upravno vijeće usvojilo je sljedeći 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje zapisnika s 13., 14., 15., 16. i 17. sjednice Upravnog vijeća  

2. Izvještaj ravnateljice o radu Instituta 

3. Pravilnik o izmjenama i dopuni Pravilnika o unutarnjemu ustroju Instituta 

4. Pravilnik o ostvarivanju i korištenju namjenskih prihoda 

5. Pravilnik o ostvarivanju i korištenju nenamjenskih donacija i vlastitih prihoda 

6. Razno 

 

Ad 1) 

Upravno vijeće usvojilo je Zapisnik s 13. sjednice Upravnog vijeća od 23. srpnja 2024. godine, 

Zapisnik s 14. sjednice Upravnog vijeća od 22. kolovoza 2024. godine, Zapisnik s 15. sjednice 

Upravog vijeća od 6. studenog 2024. godine, Zapisnik sa 16. sjednice Upravnog vijeća od 4. 

prosinca 2024. godine i Zapisnik sa17. sjednice Upravnog vijeća od 20. prosinca 2024. godine. 

 

Ad 2) 

Ravnateljica Instituta podnijela je Upravnom vijeću izvještaj o radu Instituta u razdoblju između 

dvije redovite sjednice Upravnog vijeća. 

Istaknula je da su dobivena dva HRZZ projekta (2024.- 2027.): 

- Sklerokronologija školjkaša – saznanja iz prošlosti o ekologiji i okolišu za buduće zdravlje 

obalnih ekosustava, Melita Peharda Uljević (127.799,50 EUR)  

- Uvid u rasprostranjenost toksičnih tvari u ekosustavu mora analizom dagnji naprednim 

spektrometrijskim i kromatografskim analitičkim tehnikama, Ivana Ujević (109.084,00 EUR). 

Navela je da su se u 2024. godini na Institutu provodilo 12 HRZZ projekata od kojih je na 10 

IOR vodeći partner te na 2 projekta smo suradnici, a vodeći je PMF Split. 



  

Projekt NPOO s Hrvatskim veterinarskim institutom nema budgeta: Perfluoralkilne tvari PFAS 

u životinjskim vrstama iz vodenih i kopnenih staništa te hrani životinsjkog podrijetla izloženost 

i procjena rizika hrvatskih potrošača. 

IOR je Referentni centar za more. 

Ukupno se radilo na 44 znanstvena projekta: 21 međunarodni i 23 nacionalna od kojih je 8 

internih koje kroz Nacionalni plan oporavka i otpornosti financira MZOM.  

Međunarodni projekti:  

- 8 Intereg (7 IT-CRO i 1 Croatia-BiH) 

- 2 HORIZON (partneri) 

- 2 WWF 

- 4 EASME platforma EU komisije za mala i srednja poduzeća 

- 1 CENTRAL EU INITIATIVE Know HoW exchange program 

- 1 EMFF Framework Contract for the provision of scientific advice for the 

Mediterranean and the Black Seas 

- 1 European Union through the Danish Maritime Fisheries and Aquaculture 

Programme and the Danish Fisheries Agency 

- 1GFCM Research Programme on Blue Crab FAO 

- 1 Hrvatskoaustrijski znanstveno istraživački projekat. 

Navela je da su nas u ovom razdoblju posjetile 2 delegacije: 

- Američka delegacija 16. studenog 2024. 

Institut je posjetila delegacija iz Los Angelesa, sastavljena od predstavnika različitih sektora 

grada, kao što su turizam, energija, recikliranje otpada, predstavnici Luke Los Angeles i gradske 

uprave, kao i nekih institucija koje djeluju u Los Angelesu. Među njima je bio i izvršni direktor 

neprofitne organizacije AltaSea, gospodin Terry Tamminen, koji je predstavio glavne 

aktivnosti organizacije. AltaSea je posvećena ubrzavanju znanstvene suradnje na području 

akvakulture, plave ekonomije i obnovljivih izvora energije. 

- Kineska delegacija - studeni 2024. 

Zbog značajnog interesa za suradnju iz područja akvakulture i ribarstva, ravnatelji različitih 

instituta “pod kapom” centralne kineske istraživačke institucije za područje ribarstva i 

akvakulture Chinese Academy of Fisheries Sciences, posjetili su naš institut. 

Ogromna je to znanstveno istraživačka institucija, s 12 instituta, 6 istraživačkih brodova, a uz 

to izdaju i 12 znanstvenih časopisa. Među postignućima izdvojiti ćemo kontrolirani mrijest 

velikooke i žutoperajne tune. 

25.- 26. studenog 2024. održan je Interni simpozij IOR-a na kojem su sudjelovali članovi 

Znanstvenog savjeta Instituta. 

Znanstveno vijeće Instituta za oceanografiju i ribarstvo odabralo je ugledne znanstvenike iz 

područja povezanih s laboratorijima koji djeluju unutar IOR-a (ukupno 8 laboratorija). 

Odabrani članovi Znanstvenog savjeta IOR-a dolaze iz Italije (4), Danske, Poljske, Češke i 

Hrvatske, prepoznati su u svojoj struci i imaju značajan utjecaj u znanstvenoj zajednici. Njihova 

uloga bit će savjetodavna, a osigurat će povezivanje rada zaposlenika s drugim svjetskim 

znanstvenim institucijama potičući suradnju u istraživačkom radu. Također, jedna od zadaća 

članova Znanstvenog savjeta biti će od značaja za mlađe znanstvenike i doktorande, pomažući 

im da unaprijede svoje znanje diljem Europe. 

Savjet je naglasio važnost Institutovog dugoročnog praćenja temperature mora, saliniteta i 

primarne proizvodnje, programa koji se održava više od 70 godina kroz vlastita financijska 

sredstva Instituta zbog nepostojanja namjenskog financiranja nacionalnog projekta za trajno 

prikupljanje podataka. Savjet je istaknuo da takvi dugoročni skupovi podataka predstavljaju 

neprocjenjiv resurs za znanost o moru i trebaju primati dosljednu financijsku potporu od Vlade 



  

kao dio stalne inicijative. To uključuje proširenje mjerenja na temelju plutača gdje je to moguće 

kako bi se poboljšala kvaliteta podataka i pokrivenost. 

Što se tiče prakse objavljivanja, Savjet je pregledao podatke o publikacijama Instituta, 

napominjući da časopisi kategorizirani kao "sivi izdavači", poput MDPI, čine manje od 30% 

ukupne proizvodnje Instituta. Taj se udio smatrao razumnim i unutar prihvatljivih granica. 

Savjet je zaključio da sve dok Institut daje prioritet kvaliteti objavljenog rada i održava stabilnu 

produktivnost u svojim laboratorijima, nema potrebe za uvođenjem internih politika 

objavljivanja. 

Nekoliko članova naglasilo je potrebu poboljšanja suradnje među laboratorijima kako bi se 

poboljšala učinkovitost istraživanja o zajedničkim temama, kao što je morski otpad. Naglasili 

su i važnost zapošljavanja doktoranada i zadržavanja postojećeg znanstvenog kadra, istaknuvši 

potrebu sprječavanja staff turnover. 

S obzirom na broj specijaliziranih projekata koje financiraju različita ministarstva, Savjet je 

primijetio da aktivnosti institucionalnog praćenja mogu poslužiti kao vrijedna odskočna daska, 

sve dok se ljudskim resursima učinkovito upravlja. Savjet je naglasio potrebu za jačanjem 

sposobnosti Instituta za rukovanje i tumačenje složenih podataka praćenja, osiguravajući 

njihovu učinkovitu upotrebu u cijeloj organizaciji za povećanje rezultata istraživanja. 

Članovi Savjeta aktivno će pridonijeti izvrsnosti IOR-a, uključujući promicanje međunarodne 

suradnje, potporu znanstvenicima na početku karijere i doktorskim kandidatima u unaprjeđenju 

njihove stručnosti diljem Europe i pripremanje prijedloga zajedničkih projekata. 

Ravnateljica Instituta navela je da je stupio na snagu Pravilnik o radu koji između ostaloga prvi 

put sustavno regulira organizaciju rada na brodu.  

Upravno vijeće je primilo na znanje izvještaj ravnateljice. 

 

Ad 3)  

Tajnica Instituta kratko je izvijestila članove Upravnog vijeća o razlozima donošenja Pravilnika 

o izmjenama i dopuni Pravilnika o unutarnjem ustroju Instituta za oceanografiju i ribarstvo. 

Naime, Dodatkom 1 Programskog ugovora izmijenjen je plan zapošljavanja Instituta za 

razdoblje do kraja 2027. godine te je odobreno financiranje radnih mjesta koje je potrebno 

prethodno regulirati navedenim Pravilnikom. 

Upravno vijeće usvojilo je Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o unutarnjem 

ustroju Instituta za oceanografiju i ribarstvo.  

Pravilnik o izmjenama i dopuni Pravilnika o unutarnjem ustroju Instituta dostavit će se 

Ministarstvu znanosti, obrazovanja i mladih na prethodnu suglasnost. 

 

Ad 4)  

Šefica računovodstva i financija IOR-a predstavila je članovima Upravnog vijeća razloge 

donošenja Pravilnika o ostvarivanju i korištenju namjenskih prihoda. Istaknula je da su 

namjenski prihodi Instituta prihodi koje Institut ostvaruje od obavljanja osnovne djelatnosti te 

s njom povezanih djelatnosti i to sredstva Hrvatske zaklade za znanost, sredstva europskih 

strukturnih i investicijskih fondova, te drugih fondova iz programa Europske unije, prihodi 

ostvareni od znanstvenih i stručnih projekata, prihodi od fondova, međunarodnih organizacija, 

namjenskih donacija i drugih odgovarajućih izvora financiranja znanstvene djelatnosti.  

Upravno vijeće usvojilo je Pravilnik o ostvarivanju i korištenju namjenskih prihoda. 

Pravilnik o ostvarivanju i korištenju namjenskih prihoda dostavit će se Ministarstvu znanosti, 

obrazovanja i mladih na prethodnu suglasnost. 

 



  

Ad 5)  

Šefica računovodstva i financija IOR-a predstavila je članovima Upravnog vijeća razloge 

donošenja Pravilnika o ostvarivanju i korištenju nenamjenskih donacija i vlastitih prihoda. 

Istaknula je da su nenamjenske donacije Instituta prihodi ostvareni od fizičkih osoba, 

neprofitnih organizacija, trgovačkih društava i ostalih subjekata izvan općeg proračuna bez 

bilo kakve naknade ili protučinidbe, a kojima namjena nije utvrđena. Također je navela da su 

vlastiti prihodi Instituta prihodi koje Institut ostvaruje obavljanjem poslova na tržištu i u 

tržišnim uvjetima, a koje poslove mogu obavljati i drugi subjekti izvan općeg proračuna i 

odnose se na poslove pružanja usluga ugovorenih na nacionalnom ili međunarodnom tržištu i 

u tržišnim uvjetima,izradom stručnih studija, elaborata i ekspertiza, suradnjom na temelju 

sklopljenih sporazuma i ugovora, obavljanja izdavalačke i nakladničke djelatnosti, 

iznajmljivanjem prostora i opreme, provođenja edukacija, seminara, tečajeva, konferencija, 

prodaja knjiga i ostalih roba, izrade i upravljanja bazama podataka, obavljanjem ostalih 

poslova na tržištu i u tržišnim uvjetima. 

Upravno vijeće usvojilo je Pravilnik o ostvarivanju i korištenju nenamjenskih donacija i 

vlastitih prihoda. 

Pravilnik o o ostvarivanju i korištenju nenamjenskih donacija i vlastitih Prihoda dostavit će se 

Ministarstvu znanosti, obrazovanja i mladih na prethodnu suglasnost. 

 

Ad 6) 

Nije bilo priloga raspravi. 

 

Sjednica je zaključena u 13:00 sati. 

 

Zapisnik vodila:      Predsjednik Upravnog vijeća 

 

Mirjana Drlje, dipl.iur.                mr.sc. Goran Kolarić 

 

U Splitu, 22. 1. 2025.  

Broj: 50/2/25 


